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Elva linnavalitsus ka-
sutab kõiki võimalusi 
leevendamaks laste-
aiakohtade vähesust.

Sirje Veldi

Nupu keskuse omaniku 
Rein Lemberpuu sõnul on 
linnajuhtidel kevadel tek-
kinud idee teoks saamas 
ja juba mõne nädala pärast 
on lapsevanematel võima-
lus tuua oma laps hoida 
Nupu keskusesse viiel päe-
val nädalas kuni kümneks 
tunniks päevas.

“Lapsehoiuteenus on 
viiele kuni kümnele lap-
sele. Rohkem siia ei mahu 
ja alla viie lapse ei tasuks 
teenust pakkuda,” ütles 
Lemberpuu ja avaldas loo-
tust, et kuigi infotunnis oli 
ainult kaks lapsevanemat, 
on huvi lapsehoiu teenuse 
vastu siiski suurem.

Lemberpuu tutvustas 
lapsevanematele lapse-
hoiu päevakava, mis sar-
naneb tavalasteaedadele. 
Ka siin saab laps kolm kor-
da päevas süüa, mängida 

ja lõunauinakut teha. Las-
tehoid avatakse hommikul 
kell 7.30 ja suletakse õhtul 
18.30. Sellega seoses muu-
tuvad mängutoas mängi-
mas käimise võimalused ja 
õhtused sünnipäevapeod 
nihkuvad hilisemale ajale 
või nädalavahetusteks.

Lemberpuu sõnul on las-
te tunnihoid võimalik siis 
piiratud kellaajal, 11-15, 
mil pikka päevahoidu ka-
sutavad lapsed on õues või 
magavad. Samas liiguvad 
Nupu keskusel mõtted hoi-
da ehk juba oktoobrikuust 
mängutuba tunni hoidu va-
javatele lastele avatud ka 
laupäeviti.

Nupu keskuse lapse-
hoiuteenuse üle seitsme 
korra tavalasteaiast kal-
lim hind lapsevanemaid ei 
heidutanud. Teenuse täis-
pakett maksab Nupu kes-
kuses 3800 krooni, mil-
lest poole maksab linnava-
litsus, lapsevanema tasu-
da jääb 1890 krooni (tava-
lasteaias 250 kr) ja söögi-
raha 25 krooni päevas (ta-
valasteaias 23 kr). Kohus-

tust osta täisteenust, mille 
puhul laps võetakse hoida 
viiel päeval nädalas küm-
neks tunniks, ei ole. Kui 
vajatakse hoidmist näiteks 
kolmel päeval nädalas või 
ainult hommiku- või õhtu-
poolikul, langeb teenuse 
hind 1200 kroonini. Ühe-
kordne ja ebaregulaarne 
lastehoid maksab endiselt 
25 krooni tund.

Ainuke puudus võrrel-
des tavalasteaiaga näib 
Nupu keskusel olevat see, 
et puudub oma õueala, kus 
lapsed saaksid turvaliselt 
mängida. Sestap tuleb lap-
sehoidjatel lastega jalutada 
läheduses olevale mängu-
väljakule, õnneks on vaid 
üks kord vaja minna üle 
sõidutee. Lapsevanemad 
tundsid muret, kas kahest 
kasvatajast piisab kümne 
pisipõnniga jalutamiseks. 
Lemberpuu lubas tekkivaid 
probleeme lahendada või-
malikult paindlikult ja va-
jadusel leida inimesi abiks.

Leping aasta lõpuni
Elva linnavalitsus on 

valmis Nupu keskuselt las-
tehoiuteenust ostma esial-
gu käesoleva aasta lõpuni.

“Uuel aastal, kui Mu-
rumuna juurdeehitus val-
mis saab ja avatakse kaks 
uut rühma, siis võib olu-
kord küll pisut muutuda ja 
me pole kindlad, kas meil 
lasteaiajärjekord jääb, kuid 
ma isiklikult arvan, et linn 
peaks lapsehoiuteenust 
toetama ka edaspidi sõltu-
mata sellest, kas meil las-
teaiakohad on täis või mit-
te,” ütles abilinnapea Too-
mas Järveoja. “Esiteks ta-
haksid osad lapsed väikse-
maid rühmi, et oleks vali-
kuvõimalus. Nupu kesku-
ses on olemas ilusad, suu-
red ja avarad ruumid, nor-
maalne ventilatsioon ja 
seetõttu head võimalused 
pakkuda päevast lastehoiu-
teenust.”

Järveoja sõnul on Nupu 
keskusel võimalik olla ta-
valasteaiast märksa paind-
likum.

“Tavalasteaias ei ole sel-
list võimalust, et ma toon 
lapse paariks tunniks, aga 

siin on võimalik tuua laps 
hoida päeva või isegi tun-
ni kaupa. Ma usun, et tule-
vane linnavalitsus, või kui 
meie sinna pääseme, on 
ikkagi seda meelt, et kuni 
viie lapse hoidu võiks linn 
ikka ka edaspidi toetada,” 
ütles Järveoja. “Aga praegu 
me neid lubadusi ei anna. 
Leping tehakse esialgu aas-
ta lõpuni.”

Sooviavaldus ja leping 
tuleb lapsevanemal las-
tehoiuteenuse ostmiseks 
sõlmida Nupu keskusega. 
Konkreetsetele huvilistele 
saadab Nupu keskus roh-
kem infot, kui on hetkel 
koduleheküljel.

“Iga uus asi tahab har-
jumist, aga plusse on Nu-
pu keskuse lastehoiutee-
nusel palju, inimesed saa-
vad tööd ja lapsed hoitud,” 
on Järveoja rahul. “Muru-
muna lasteaeda tuleb küll 
40 kohta juurde, kuid ikka 
tundub, et neist tuleb puu-
du.”

Nupu keskus pakub 
alternatiivi tavalasteaiale
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Kas Elva 
gümnaasium on hea 
või halb kool? Lk 4

Järgmisel 
nädalal algab 
kool. Lk 2

Uus õppeaasta 
algab ka 
huvikoolis. Lk 7

Vaba veel sada 
ruutu rendipinda

Nupu keskuses saab 
õige pea end pärast jõu- 
või aeroobikatrenni ka 
saunas puhtaks pesta, 
sest keskuse teisel kor-
rusel saab varsti val-
mis saun, mille leiliruu-
mi mahub korraga li-
gi kümmekond inimest. 
Eraldi on duširuum ja 
eesruum.

“Oleme kaalunud  või-
malust, et sauna võiks 
eraldi üürida ka üri-
tuste jaoks,” ütles Nu-
pu keskuse omanik Rein 
Lemberpuu. “Eraldi tee-
ma on pesupäevad, kaa-
lutud on ka sauna ava-
mist pere- või tunnisau-
nana linnarahvale.”

Nupu keskuses on 
veel väljarentimiseks 
vabad kaks 50 ruut-
meetri suurust ruumi. 
Õige pea avab uksed 
lasteriiete kauplus alu-
misel korrusel, tulemas 
on ka infrapunasaun.

“Teenust on tänapäe-
val lihtsam pakkuda kui 
tegelda kaubandusega,” 
hindab Lemberpuu. EPP

 Elva gümnaasium 
kell 11 Elva lauluväl-
jakul

 Rõngu keskkool kell 
10 kooli võimlas

 Nõo reaalgümnaa-
sium kell 9.30 saalis

 Nõo põhikool 2.- 8. 
klassid kell 8.15, 1. ja 9. 
klass kell 12 saalis

 Konguta kool kell 10 
kooli aulas

 Valguta lastead-alg-
kool kell 9 saalis

31.08 – 06.09
Raskesti läbitavad 

tä navad on Tartu maan-
tee Palu teest kuni Kesk 
tänavani, Kesk tänav 
Puiestee tänavast ku-
ni Turuplatsini, Käo tee 
Kase tänavast kuni Le-
pa-Järve ristini, Soo ja 
Paju tänavad, kooli ümb-
rus, Palu tee Laane ris-
tist ülespoole ning Kase 
tänav Põllu ristist kuni 
Käo teeni. Facio Ehitus

TORUTÖÖD

AKTUSED

Nupu keskuse mängutoas askeldavad 2,4 aastane Carl Eric ja 1,4 aastane Jonathan ning tema suur õde Amanda. Foto: Sirje Veldi
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Elva gümnaasiu-
mi direktor Matti 
Kangor:

1. Kolmes klassikomp-
lektis 66 õpilast.

2. 10. klassis on väl-
ja kujundamisel humani-
taar-, reaal- ja tehnoloogi-
line suund, millest tingitu-
na on erinevate õppeaine-
te maht ning valik- ja ko-
hustuslikud kursused eri-
nevad. Tasemeõppe edasi-
arendamine erinevais ast-
meis, et anda paremat sisu-
list haridust.

3. Kõik kevadel pla-
neeritu on peaaegu täide-
tud või lõpetamisel: Tar-
tu maantee õppehoone re-
noveerimise projekteeri-
mine, Puiestee õppehoo-
nes valgustuse uuendami-
ne ja kuue klassi põranda-
te vahetus. Klassidesse on 
muretsetud uut mööblit ja 
korrastatud kasutusel ole-
vat, lisaks mitmesugused 
väiksemad tööd, kokku 1,5 
miljoni krooni eest.

4. Keerulisi probleeme 
eriti ei ole, kuid ajalehes 
Postimees ilmunud kooli-
de edetabel ühtepidi rõõ-
mustas ja teistpidi kurvas-
tas. Rõõmustav on, et päe-
vase ja kaugõppe lõpeta-
jate tulemusega oleme va-
bariigis 158. kohal, milles 
kajastusid 135 õpilase (11. 
ja 12. klass) eksamite tu-
lemused. Toodud edetabe-
lis aga ei kajastu, et päe-
vase õppevormi tulemuste-
ga 65,18 oleme 62. kohal. 
Kahjuks pole Riiklik Eksa-
mi- ja Kvalifikatsioonikes-
kus algandmete esitamisel 
eristanud õppevorme.

5. Rõõmu valmistab 
õpilaste edukas esinemine 
võistlustel, olümpiaadidel, 
konkurssidel, eksamitel. 
Heameelt tunnen sellest, 
et Elvas on toredad õpila-
sed, lastevanemad ja õpe-
tajad ning edukas koostöö 
kohaliku omavalitsusega 
on aidanud oluliselt kaa-

sa kooli sisulisele tööle ja 
ka hoonete renoveerimise-
le. Muret teeb, et meie kee-
rulises majanduslikus olu-
korras on palju probleeme 
kodudes, mis paratamatult 
jõuavad kooli ja vajavad la-
hendamist.

Nõo reaalgümnaa-
siumi direktor Jaanus 
Järveoja:

1. 10. klassis asub õp-
pima 94 õpilast, nen-
de hulgas vahetusõpilane 
Tai Kuningriigist Natjaree 
Sommor.

2. Õppetöös kardinaal-
seid muutusi ei ole, hoiame 
seniseid traditsioone. Loo-
detavasti kujuneb uus tra-
ditsioon sellest, et tähista-
me süvaõppega alustamise 
45. aastapäeva.

3. Piirdusime vaid taga-
sihoidliku sanitaarremon-
diga, kuna vahendeid pä-
rast kahte eelarvekärbet 
lihtsalt ei jätku.

5. Rõõmustab õpetajate 
optimistlik ning positiivne 
suhtumine majanduslikele 
raskustele vaatamata.

Murelikuks teeb riigi kui 
omaniku suutmatus maja 
eest hoolitsemiseks vahen-
deid leida.

Nõo põhikooli direk-
tor Rein Uusmaa:

1. 1. klassis alustab koo-
liteed 46 õpilast.

2. Nõo põhikool eral-
di toimiva koolina tek-
kis 15 aastat tagasi ja see-
tõttu on algav õppeaasta 
meie jaoks juubelihõngu-
line. Selle aasta tähtsama-
teks märksõnadeks oleks 
karjäär, koostöö ja rahvus-
tunne. Uuest õppeaastast 
oleme koostöös Elukestva 
Õppe Arendamise Sihtasu-
tusega Innove tööle raken-
danud karjäärikoordinaa-
tori, kelle ülesanneteks on 
karjääriõppe koordineeri-
mine ja info vahendamine 
noortele. Peame oluliseks, 
et noored saavad juba alg-
klassides ülevaate töömaa-

ilmast ja oskavad toime 
tulla erinevas majandusli-
kus kultuuris.

3. Koolimajas suvel re-
monti ei tehtud. Samas aga 
toimusid kogu Nõo alevi-
kus suuremad kaevetööd 
vee- ja kanalisatsioonitras-
side uuendamiseks. Seoses 
sellega peame arvestama, 
et ka koolimaja juurde vii-
vad teed on mitmes kohas 
läbi kaevatud ja kaevetööd 
kestavad kindlasti ka veel 
sügisel.

4. Oleme kooliks val-
mis ja ootame kõiki rõõ-
muga koolimajja. Suure-
maid probleeme pole.

5. Algaval õppeaastal 
alustab meie koolis uus hu-
vijuht Nevel Tosso, kes on 
kevadel värskelt lõpetanud 
Tartu Ülikooli Viljandi Kul-
tuuriakadeemia.

Iga uus õppeaasta rõõ-
mustab, kui kooliteed alus-
tavad 1. klassi astujad. 
Rõõm on näha laste silmis 
seda rõõmu ja sära, samas 
ka väikest ärevust esimese 
koolipäeva puhul. Loomu-
likult teeb rõõmu ka see, 
et Nõo Põhikoolis on kõik 
ametikohad täidetud vä-
ga heade spetsialistidega. 
Soovin kõikidele ilusat uut 
kooliaastat!

Konguta kooli juha-
taja Liina Tamm:

1. 9 õpilast.
2. Erilisi muudatusi uus 

õppeaasta kaasa ei too. 
Katsume majandussuruti-
sest välja tegemata hakka-
ma saada.

3. Lasteaiaosa renovee-
riti ja lapsed saavad seal 
toimetama hakata loodeta-
vasti 1. septembrist. Mak-
sumus oli orienteeruvalt 6 
miljonit krooni. Lasteaia 
õpi- ja töökeskkond on igati 
kaasaegne. Uus on nii möö-
bel kui seinamaalingud, 
juurde saadi loovuseklass.

4. Erilisi probleeme ei 
ole, 1. septembriks on kool 
ja koolipere valmis nagu 
alati.

5. Kooli- ja vallalapsed 
saavad 1. septembril oma-
le toreda mänguväljaku, 
mille kinkisid meile Rootsi 
sponsorid. Murelikuks teeb 
hariduslike erivajadustega 
õpilaste õppe korraldami-
ne ja huvitegevuse võima-
lused uues majandussituat-
sioonis.

Valguta lasteaed-
algkooli juhataja Lea 
Pung:

1. Esimesse klassi tuleb 
kolm õpilast.

2. Lasteaias ja koolis jät-
kub tervist edendav suund, 
milles tänavu pöörame tä-
helepanu turvalisusele ja 
väärtushoiakute kujunda-

misele.
3. Neljas klassiruumis, 

lasteaiaruumis ja koridoris 
on tehtud sanitaarremont.

5. 29. augustil avatak-
se kooli ja asula vaheline 
kergliiklustee, mis oli las-
tevanemate ammune unis-
tus. 

Rõngu keskkooli di-
rektor Ene Paks:

1. Õpilasi tuleb esimes-
se klassi 19.

2. Koolis alustavad 
tööd kaks uut noort õpeta-
jat, geograafiamagistrant 
Liselle Mürk ning kunsti ja 
käsitöö õpetaja Kaire Kom-
pus. Uus on õppealajuhata-
ja Uku Vilson ja vahetunud 
on ka kooli direktor. Kõige 
suurem lootus ja ootus on 
koolimaja, sellel põhineb 
meie õppeaasta alguse op-
timism. Meie õpikeskkond 
muutub tundmatuseni.

5. Rõõmu teeb kooli ja 
alevirahva koostöövalmi-
dus, tänu millele saame 
koolitööd alustada 1. sep-
tembril lasteaias, rahva-
majas, vallamaja saalis ja 
perekond Päidide kodus. 
Muret teeb nendes tingi-
mustes koolielu korralda-
mine nii, et õppetöö saaks 
normaalselt toimuda. Soov 
on võimalikult kiiresti pea-
hoones tööd alustada.

3., 4. ja 5. küsimuse-

le vastas Rõngu valla-
vanem Aivar Kuuskve-
re:

Rõngu keskkooli remont 
on suuremahuline. Rekons-
trueeritakse täismahus ole-
masolev õppekorpus ja ehi-
tatakse lisaks uus juurde-
ehitus: raamatukogu, rõi-
vistu, administratsiooonile 
ja kuuele klassiruumile 
mõeldud tiib. Juba ehitus-
tööde ajagraafikut koosta-
des oli selge, et kooli algu-
seks kõikide töödega val-
mis ei jõuta. Õpilaste ohu-
tuse huvides loobusime 
võimalusest viia vanas kor-
puses õppetöö ja ehitus lä-
bi paralleelselt. Ka algselt 
plaanitud kooliaasta al-
guse nihutamisest loobu-
ti ning koos kooli admi-
nistratsiooniga otsustasi-
me alustada õppetööd Rõn-
gus 1. septembrist erineva-
tes kohtades. 1. oktoobriks 
valmib üheksa klassiruu-
mi, kus alustab õppetööd 
osa Rõngu rahvamajas õp-
pivatest 5.-11. klassidest. 
Kogu õppetöö viiakse koo-
lihoonesse esimesel võima-
lusel.

Rõõmustab kooli re-
mont, murelikuks teeb rii-
gipoolne rahastamine, se-
da eriti õpetajate solguta-
misega palga osas.

Küsis Milvi Kapaun

Kas koolid on alguseks valmis?
 1. Kui palju lapsi esimeses klassis alustab?
 2. Mis on teie koolis uuel õppeaastal uut moodi?
 3. Kas ja kui suures ulatuses koolihoonet suvel 
remonditi?
 4. Milliseid probleeme on veel enne kooli algust 
vaja lahendada?
 5. Mis uue õppeaasta algul rõõmustab, mis teeb 
muret?

Rõngu koolihoones käivad enne kooli algust veel hoogsalt ehitustööd. Esimesed üheksa klassiruumi  peaksid 
õppetöökorda saama 1. oktoobriks. Foto: Anne Müraus
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MIS JUHTUS

25.08 otsustati:
Anda välja kirjalik 

nõusolek ühisveevärgi ja 
-kanalisatsiooni liitumisra-
jatise väljaehitamiseks Jär-
ve tn 10, J. Liivi tn 4a, Käo 
tee 41, Laane tn 7, Käo tee 
34, Käo tee 37, Palu tee 10, 
Laane tn 25, Laane tn 30, 
Nurme tn 12, Käo tee 52, 
Kruusa tn 10.

Määrata lapse sünni-
toetus Eleri Tennovile, Egle 
Sillale, Pille Ojametsale; 
projekteerimistingimused 

Metsa tn 8 elamu rekonst-
rueerimisprojekti koosta-
miseks; projekteerimistin-
gimused Laane tn 25 elamu 
juurdeehitusprojekti koos-
tamiseks.

Muuta Elva linna 2009. 
aasta eelarvet majandusliku 
sisu ja tegevusalade järgi.

Tunnistada ebatõe-
näolised nõuded lootusetu-
teks võlgadeks ja kanda El-
va linna 2009. aasta bilan-
sist maha.

Nõustuda Tartumaa 

Omavalitsuste Liidu ja SA 
Lõuna-Eesti Turism vahel 
koostöölepingu sõlmimi-
sega Eesti-Läti programmi 
2007-2013 raames toimuva 
projekti ViSoEst by bike el-
luviimiseks.

Sõlmida töövõtule-
ping Deckol Ehitus OÜ-ga 
Elva Lasteaia Murumuna 
olemasoleva hoone fassaa-
di renoveerimiseks; töövõ-
tuleping OÜ-ga Jetstrading 
Grupp Elva Lasteaia Muru-
muna lastele toolide valmis-

tamiseks.
Kanda majanduste-

gevuse registrisse TIPE 
OÜ, Kesk tn 17, juuksuritee-
nuse osutamine.

Kustutada majan-
dustegevuse registrist 
FIE Tea Soo seoses ettevõt-
ja tegevuse ümberkorralda-
misega.

Anda Elva Linnavalitsu-
se tänukiri Elva Lasteaia 
Murumuna õpetajale Kaja 
Silberile.

Maia Kukk, linnasekretär

Päevakeskuse juur-
de koondunud ea-
kad kaalusid tõsiselt 
Elva parkmetsa ro-
dodendronite istu-
tamist ning lubasid 
sellega juba kevadel 
alustada.

Mare Nõmmik

Elva eakate päevakesku-
se uus hooaeg algas ühise 
kohvilauaga.

“Mingil juhul ei ooda-
nud, et kohale tuleb 39 ini-
mest, see oli nii üllatav kui 
ka meeldiv,” ütles Elva ea-
kate päevakeskuse juhataja 
Andres Beekmann.

Beekmann oletas, et 
võib olla tekitas inimestes 
keskuse vastu nii suurt hu-
vi eelkõige võimalus käia 
Pühajärve spas ujumas.

Üritusel osalenud Mall 
Aaviste ja Heldi Järv hinda-
sid ujumise võimalust küll 
kõrgelt, kuid pidasid enda 
jaoks oluliseks ka loenguid 
ja osalemist erinevates hu-
vigruppides. Kolmapäeval 
jätkas Beekmann päeva-
keskuse tutvustamist Elva 
matkakeskuses.

Anu Uudelti juhendami-
sel jätkab käsitööring, tule-
vad ka Elva haigla arstide 
tervishoiualased loengud 
ja nõuanded ja pakutakse 
linna poolt toetatud sood-
sa hinnaga lõunasööke. Lä-
hemal ajal muutub eaka-
tele kohapeal kättesaada-
vaks ka notariaalne nõus-
tamine. Keskuses on või-
malik telerit vaadata, pe-
su pesta ja duši all käia, li-
saks korra kuus külastada 
Pühajärve spad.

“Me ei tegutse mitte 
pealesurutud mallide, vaid 
oma äranägemise järgi ja 
püüame võimaluste piires 
täita inimeste soove,” sel-
gitas Beekmann.

Beekmann tuli pärast 

aastaid Soomes töötamist 
Elvasse mõttega rajada siia 
eakate päevakeskus, kuigi 
esialgu kohtas ta siin kül-
ma vastuvõttu. Ent nüüd 
olevat kõik hästi ja tänu 
linnavalitsuse ning eriti 
sotsiaalosakonna abile on 
keskus olemas, kuigi ääre-
linnas, sest teist võimalust 
lihtsalt polnud.

Linnavalitsuse sotsiaal-
nõunik Alo Rebasel oli hea 
meel, et inimestel on päe-
vakeskuse vastu nii suur 
huvi. Ta avaldas lootust, 
et alanud hooaeg kujuneb 
edukaks ning inimesed 
leiavad üles hea kooskäi-
mise koha, kus kõik sõltub 
neist endist.

Rododendronid 
Elvasse

Soomes dendroloogi-
de mekaks peetav Mustila 
arboreetum, kus kasvab 
ka erinevaid, Põhjamaa-
de kliima jaoks aretatud 
rododendronisorte, inspi-
reeris selle lähedal elanud 
Beekmanni niivõrd, et mees 

võttis Elvasse kaasa mõtte 
kujundada Supelranna ja 
Kalda tänava vaheline ala 
rododendronite metsapar-
giks. Sellest mõttest haa-
ratuna kutsus Beekmann 
suvel elvalasi, nende hul-
gas linna haljastusega te-
gelevaid inimesi, oma sil-
maga kaema Mustila rodo-
dendronite õiteilu. Kahjuks 
leidus kaasasõitjaid vähe, 
kuid need, kes sel reisil ei 
käinud, nautisid kolma-
päeval matkakeskuses ühi-
selt pilte Mustila mändide 
all vabas looduses kasva-
vatest, erinevates värvides 
rododendronitest.

Kui linnavalitsuselt saa-
dakse nõusolek ja leidub 
abilisi, lubab Beekmann 
rododendronite istutamist 
parkmetsa alustada juba 
kevadel, talv kulub etteval-
mistustöödeks. Mustilast 
oleks võimalik hankida lil-
lede kasvatamiseks seem-
neid ja kuna ka Elvas lei-
dub rododendronikasvata-
jaid, ei ole võimatu, et kee-
gi neist nõustub ka selle et-

tevõtmise heaks lilletaimi 
annetama.

“Kui initsiatiiv tuleb ea-
kate poolt, siis linnavalit-
sus toetab seda ja aitab sel-
lele kaasa,” lubas Rebane.

Üritusel osalejate hul-
gast kostis ka kriitikat lin-
na haljastuse kohta, kus 
kasutatavat vaid kalleid 
suvelilli, kuigi püsilillede 
istutamine on hoopis oda-
vam. Ka rododendronid ei 
olevat Elvas midagi uut, 
neid olevat gümnaasiumi-
hoone avamisel olnud ko-
guni metsaalune täis.

Praegu matkakeskuse 
juures olevaid puidust lil-
lekaste peeti hoonega hästi 
kokkusobivateks, kuid lin-
na teistesse piirkondades-
se paigutatud lillekaste ei 
aktsepteeritud. Tehti ette-
panek kohtuda linnama-
jandusosakonna spetsialis-
tidega, need küsimused lä-
bi arutada ja kuulata ka ea-
kate arvamust selle kohta, 
mis on linna jaoks lihtsam 
ja odavam.

Eakad tahavad Elva 
parkmetsa õiteilu tuua

Elvas
21.08 kl 23.30 ajal ot-

sustasid kolm noort pur-
jus meest – Enriko (1990), 
Karl-Anders (1991) ja  
Martti (1991) põit tüh-
jendada Valga maantee 1 
maja juures. Tegu on ava-
liku korra rikkumisega.

Ööl vastu 22.08 on 
Jaani tänava maja eest 
varastatud sõiduauto 
Audi 80 registreerimis-
numbriga 742 TFH.

23.08 kl 18.23 tui-
gerdas purjus Toomas 
(1974) Käo teel, isik toi-
metati kainema.

25.08 kontrolliti liik-
lust Puiestee tänavas. Kl 
11.05 sõitis Allar (1988) 
lubatust kiiremini 12 
km/h võrra, kl 11.25 juh-
tis Anni (1988) sõidukit, 
millel läbimata nõueteko-
hane tehnoülevaatus. Kl 
11.40 sõitis lubatust kii-
remini Erik (1961) ja kl 
11.55 Villu (1963).

Sama päeva pärastlõu-
nal kl 14.10 tabati Puies-
tee tänavas purjus Too-
mas (1971) autot juhti-
mas, kl 17.20 sõitis Raavo 
(1984) Valga maanteel lu-
batust kiiremini 17 km/h 
võrra. Kl 18.09 varastas 
Vello (1987) Säästumar-
ketist erinevaid toidukau-
pu koguväärtuses 97.40.

Rõngu vallas
19.08 kl 08.25 juhtis 

Richards (1984) sõidukit, 
mille tegelik mass ületas 
sõiduki registreerimisel 
määratud väärtuse.

Ööl vastu 22.08 lõhu-
ti Tartumaa tervisespor-
dikeskuse territooriumil 
korraldatud hip-hop fes-
tivali parklas motoroller 
Honda.

Rannu vallas
20.08 kl 20.22 taba-

ti autoroolist purjus ja 
juhtimisõiguseta Heimar 
(1989).

21.08 kl 16.40 jõi Ka-
rin-Lii (1992) Rannu poe 
juures alkoholi. Kl 20 ajal 
juhtis Toomas (1969) sõi-
dukit, mis ei olnud nõue-
tekohaselt läbinud tehno-
ülevaatust. Kl 10.10 üle-
tas Alvari (1974) juhitud 
sõiduk liikluskorraldus-
vahendiga lubatud sõidu-
kiirust 20 km/h võrra.

22.08 kl 16.35 sisenes 
võõras purjus mees loa-

ta korterisse ning tõukas 
korteris viibinud naist, 
tekitades talle füüsilist 
valu. Alustati kriminaal-
menetlust.

Samal päeval toimetati 
Rannu alevikust kainene-
ma kl 18.10 Tanel (1989) 
ja kl 18.47 Rain (1980).

23.08 kl 01.10 juh-
tis Inno (1981) sõidukit, 
mis ei olnud nõuetekoha-
selt läbinud tehnoülevaa-
tust, kl 15.50 ei olnud Ja-
neki (1976) juhitud sõi-
dukil ees ja taga nähtaval 
kohal algaja juhi tunnus-
märki.

24.08 kl 04.19 ajal 
peksti Kurekülas talu 
õuel 1984. aastal sündi-
nud meest rusikate ja jal-
gadega näkku, pähe ning 
selga. Alustati kriminaal-
menetlust.

Konguta vallas
Ööl vastu 21.08 varas-

tati Annikoru 5 elumaja 
lukustamata trepikojast 
jalgratas Classik Legend.

21.08 kl 14.27 ajal 
teatati häirekeskusele, 
et Annikoru külas süt-
tis ehituse käigus väike-
ses ulatuses töökoja ka-
tus. Enne päästjate saa-
bumist kustutasid kohal 
olnud inimesed põlengut 
käepäraste kustutusva-
henditega. Sündmusko-
hale saabunud päästjad 
avasid tulekollete leidmi-
seks ja kustutamiseks ka-
tust 2 m² ulatuses. Inime-
sed kannatada ei saanud. 
Tulekahju tekkepõhjus on 
selgitamisel.

22.08 kl 14.24 tabati 
Annikorus autot juhtimas 
purjus Rein (1978).

24.08 kl 19.30 lärmas 
Vahessaare külas taluma-
ja juures alkoholijoobes 
Üllar (1966). Isik toime-
tati kainenema.

Nõo vallas
20.08 varahommikul 

oli Luke külas voolu all 
olnud kõrgepinge traat 
sõiduteele kukkunud. 
Päästjad teatasid Ees-
ti Energia esindajatele ja 
piirasid ohtliku ala elekt-
rike saabumiseni.

20.08 kl 21.24 ajal vi-
sati katki Nõo Reaalgüm-
naasiumi staadioni pool-
ne aken.LINNAVALITSUSE ISTUNG 

Andres Beekmanni hoolitsevat kätt oli tunda ka kohvilauas. Foto: Mare Nõmmik
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Ajaleht Postimees on 
nädala alguses kooli-
de riigieksamite tule-
muste avaldamisega 
tekitanud hulk sega-
dusi ja küsimusi. 

Toomas Järveoja, 
abilinnapea

Postimehes avaldatud 
tabelit uurides jääb mulje, 
nagu oleks Elva gümnaa-
siumis eelmise õppeaasta-
ga tulemused oluliselt hal-
venenud. Tegelikult see nii 
ei ole. Kui varasematel aas-
tatel on tabelis eraldi välja 

toodud Elva gümnaasiumi 
päevase ja kaugõppeosa-
konna tulemused, siis selle 
aasta tabelis on need kok-
ku pandud. Ei ole ju või-
malik võrrelda võrrelda-
matuid asju. On selge, et 
kaugõppijatel on tulemu-
sed nõrgemad, enamjaolt 
peavad nad oma õpinguid 
jagama tööga, perega jne.

Natuke arvudest. Kui 
2008. aastal oli Elva güm-
naasiumi päevases õppes 
riigieksamite keskmine 
62,4 punkti ja koht kooli-
de edetabelis 89., siis 2009. 
aastal oli keskmine 65,2 

ja koht 62. Kui minna veel 
kaugemasse aega tagasi, 
siis 2007. aastal oli keskmi-
ne 56,7 ja koht 148. Samas 
ei saa mainimata jätta, et 
ka kaugõppeosakonna tu-
lemused on paranenud – 
kui 2008. aastal oli kesk-
mine tulemus 44,8, siis sel-
lel aastal oli 47,0.

Õpitulemused on otse-
selt seotud koolis valitse-
va õhkkonna ja distsiplii-
niga. Olles olnud aastaid 
Elva gümnaasiumi hoole-
kogu liige, tegid mulle tõ-
siselt muret õpilaste  koo-
list puudumised ja kooli 

juhtkonna loid suhtumine 
distsipliini. Praegune koo-
li juhtkond on olulist tähe-
lepanu pööranud kooliko-
hustuse täitmisele ja üldi-
sele korrale koolis. Kui õpi-
lane käib korralikult koo-
lis, on ka õpitulemused pa-
remad.

Linnal on lähiajal plaa-
nis teostada kapitaalre-
mont Tartu maantee õp-
pehoones ja jätkata Puies-
tee tänava õppehoone re-
noveerimist.

Olen kindel, et Elva 
gümnaasiumist saab tugev 
piirkonna hariduskeskus.

Taaskord on kätte 
jõudnud gümnaasiu-
mite pingeritta sead-
mine. Kõrvuti selle-
ga neid pingeridu ka 
jätkuvalt kirutakse, 
kuid midagi paremat 
seni kasutusele võe-
tud ei ole.

Kalle Jürgenson, 
EG õppealajuhataja 
2005 – 2007

Tänavused tulemused 
andvat ka tunnistust maa- 
ja väikegümnaasiumite 
edukusest võrreldes suur-
te linna- ning eliitgümnaa-
siumitega. Seda võib ise-
gi uskuda. Arvestades pa-
ratamatusena lähenevat 
gümnaasiumivõrgu ahen-
damist, oleks eriti huvitav 
vaadata, millisena pais-
tab meie kodune väikelin-
na gümnaasium Elvas üle-
riigiliselt.

Juba põgus pilk täna-
vustele tulemustele on eh-
matav. Pidid ju väikesed 
gümnaasiumid olema üle-
riigiliselt edukad, kuid El-
va gümnaasiumi leiame 
kohalt 158! Ja sellele koha-
le kukkusime me kohalt 89 
aastal 2008 (vt tabel).

2006 – 2008 on güm-
naasiumi riigieksamite tu-
lemused olnud tõusuteel. 
See oli toonase direktor Ki-
vi sihikindla töö tulemus, 

mis hakkas aastate järel 
tulemusi andma. Siis tuli 
tal aga lahkuda ning kooli-
le leiti uus direktor.

Midagi tundub selles va-
likus aga rappa kiskuvat, 
kui juba ühe aastaga on toi-
munud selline taandareng? 
Veel 2008. aasta tulemus-
tele tuginedes raporteeris 
uus direktor linnavalitsu-
sele enda edukusest, mis 
siis ja edaspidi Elva güm-
naasiumi uutesse kõrgus-
tesse viib. Nüüd on selge, 
et toona ehiti ennast võõ-
raste sulgedega ning tege-
likkus sai meile nüüd näh-
tavaks.

Kuna mul endal oli kaks 
aastat au selles koolis töö-
tada, siis pean märkima, 
et ehkki meie teed uue di-
rektoriga lahku läksid, ei 
ole mul mind koondanud 
uuele direktorile midagi 
ette heita. Ju meie olemu-

sed ei klappinud. Direktor 
Kivi demokraatlik juhtimi-
ne, mis ka mulle omane on, 
asendus autoritaarse juhti-
misega. Samadel põhjustel 
tuli lahkuda ka teisel õp-
pealajuhatajal. Et see kõik 
linnale sadu tuhandeid 
kroone maksma läks, on 
omaette teema. Igal juhul 
võttis kooli areng uue suu-
na ja me näeme seda tänas-
tes riigieksami tulemustes. 
Kahju, et toona direktorit 
otsides püüdis linnavalit-
sus leida mitte parimat di-
rektorit koolile, vaid pari-
mat ja (sõna)kuulekaimat 
direktorit linnavalitsusele.

Autoritaarsust võib ise-
gi mõista, kuid seda või-
vad endale lubada autori-
teetsed ja suured isiksu-
sed. Tänase Elva gümnaa-
siumi direktori puhul kah-
juks me autoriteeti ei näe. 
Ei taha uskuda kuulujutte 
direktori eksamitel etteüt-
lemisest, keelust õpetajatel 
õpilasi adekvaatselt hinna-
ta ja muust sarnasest, kuid 
– kus suitsu, seal tuld.

Mul on eriti kahju, et 
meie linna gümnaasium 

just nüüd sellise suuna on 
võtnud. Ilmselt oleks riigi-
eksami pingeridadest asja-
kohane ärevalt otsida El-
vat ümbritsevate gümnaa-
siumite riigieksamite tu-
lemusi. Eks nende hulgast 
tuleb riigil valik teha – mis 
jääb, mis mitte. Just sel-
les osas on tänane tulemus 
eriti ebameeldiv ja mõtle-
mapanev.

Kuivõrd Elva gümnaa-
siumi saatus mind ükskõik-
seks ei jäta, siis loodan, et 
Elva linnavalitsus ja voli-
kogu suudavad kiiresti rea-
geerida. Ja seda enne, kui 
asjalood eriti halvaks min-
na jõuavad. Loodan ka, et 
kooli kohusetundlikud ja 
tublid õpetajad ei heida 
meelt ning teevad oma tä-
nuväärset tööd siiski edasi.

Kas olukorda on võima-
lik parandada? Kindlasti! 
Kuid taaskordsele tõusule 
pööramine võtab enam ae-
ga kui ühe aastaga direktor 
Kivi poolt aastatega saavu-
tatu kihva keeramine.

PS: Vältimaks väärkäsit-
lusi – ma ei kandideeri ko-
halikel valimistel Elvas.
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Elva gümnaasium – kas 
kuningas on alasti?

Aasta Koht Keskmine hinne
2006 173 55,18
2007 156 56,69
2008 89 62,4
2009 158 57,13

 Tabel: Elva gümnaasiumi riigieksamite tulemused 2006-
2009.

REPLIIK Elva gümnaasium kujuneb tugevaks hariduskeskuseks

S a l l e 
R i t s o , 
linnava-
l i t s u s e 
j u r i s t , 
M u r u -
m u n a 

ehituse projektijuht: 
Õueala ja vana olemas-

olev hoone, kus on kuue 
rühma ruumid, pidid val-
mima augusti lõpuks, kuid 
kuna hange vaidlustati 
OÜ Tafti poolt, siis lükkus 
lepingu sõlmimine ehita-
jaga poolteist kuud hili-
semale ajale ning see ni-
hutas ka õueala valmimi-
se kuu aega hilisemaks, 
septembri lõppu. Tööd on 
väga suured ja võtab ae-
ga. Ehitajatega on kokku 
lepitud, et lapsed saavad 
septembris lasteaeda Par-
gi tänava poolt. Aedade-
ga eraldatakse ohutusko-
ridorid, mille kaudu lap-
sed pääsevad rühmaruu-
midesse. Kuu aega laste-
aia õues mängida ei saa, 
lähim mänguväljak asub 
Sinilinnu juures. Õueala 
tuleb väga ilus, mängu-
ruumi jagub kaheksale 
rühmale. Me ei tahtnud 
lasteaeda ka päris kinni 
panna, katsume selle kuu 
aega kuidagi üle elada.

Juurdeehituse uus osa 
peaks lepingu järgi valmi-
ma 15. novembriks, seejä-
rel kulub veel paar näda-
lat sisustamiseks. Uude 
osasse tulevad ruumid 
kahele uuele rühmale ja 
personalile, raamatuko-
gu, esimesele korrusele 
õpitoad, uus köök. Umbes 
180 ruutmeetri suurune 
saal on jagatud helipida-
va seinaga kaheks. Sinna 
tuleb moodullava, mida 
saab kokku panna ja lah-
ti võtta. Ootame lapseva-
nematelt mõistvat suhtu-
mist, sest see kõik toimub 
selle nimel, et meil pärast 
oleks tore ja kena laste-
aed.

K a d -
ri Joost, 
M u r u -
m u n a 
lasteaia 
juhata -
ja: 

1. sep-
tembrist avame lasteaia 

neljale rühmale ja palu-
me neid vanemaid, kellel 
võimalik, ehk lapsi veel 
kodus hoida.

Uued lapsed ja sõime-
rühmade lapsed, neile 
proovime garanteerida 
koha 14. septembrist.

Kuna lasteaia vana 
kööki enam ei ole ja uus 
pole veel valmis, tuuak-
se söök lasteaeda esialgu 
termostes gümnaasiumi 
Tartu maantee sööklast. 
On väga oluline, et lapse-
vanem teataks, millal laps 
lasteaeda tuleb ja teataks 
ka, kui ta jääb puuduma, 
et ei oleks asjatut toidu 
raiskamist ja teaks toidu-
aineid varuda.

Lapsi on lasteaia nime-
kirjas 120-122. Koolimi-
nejaid järjekorras ei ole, 
küll aga on sõimelapsi 
palju. Selle proovime la-
hendada jaanuaris uute 
rühmade avamisega.

Vanemad tooksid hea-
meelega lasteaeda ju-
ba 1,5 aastasi lapsi, kuid 
meie oleme seni saanud 
vastu võtta ainult üle ka-
he aastaseid. Nii suurt jär-
jekorda kui sel aastal, po-
le sõimerühmadesse ol-
nud. See pilt, kuidas lap-
sed rühmadesse jagune-
vad, selgub enamvähem 
aasta lõpuks.

Vanemad ei kipu las-
teaeda teavitama, kui on 
muutnud elukohta või 
leidnud koha teises las-
teaias või ei soovi laste-
aiakohta varem kokku-
lepitud ajal, aga see info 
oleks meile väga oluline. 
Vabadest kohtadest teame 
meie rohkem kui linnava-
litus, kus on küll register 
olemas, kuid kuidas ko-
had jaotuvad, seda oska-
me öelda meie. Paraku on 
nii, et need, kes sünnivad 
aasta esimese kuue kuu 
jooksul, saavad järjekor-
da varem kui need, kes 
sünnivad aasta lõpupoo-
le, sest siis võivad olla 16 
kohta, mis sõimerühmas 
lubatud, juba täis.

Lasteaeda saab avaldu-
se täita ja saata ka meie 
kodulehelt, lisades siis 
juurde ka sünnitunnistu-
se koopia. Selliselt saates 
tuleb avaldus digitaalset 
allkirjastada.

ÜKS KÜSIMUS
Millega peaksid arvestama Murumuna 
lasteaias käivate laste vanemad?
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Mare Jõgi tunnevad 
Elvas nii need, kel-
lega ta koos koo-
lis käinud või kelle-
le ta õmmelnud on, 
kui ka need, kellele 
on meelde jäänud te-
ma säravad osatäit-
mised harrastusteat-
ri laval.

Sirje Veldi

Sa oled sündinud 1. 
septembril. Kas see 
kuupäev on sinu sün-
nipäeva ka kuidagi 
eriliseks teinud?

Jah, ikka. Kui mina oma 
sünnipäevalilledega koo-
limajast mööda jalutasin, 
siis koolilapsed ikka so-
sistasid, et see vist on uus 
õpetaja.

Kui kooli lõpetasid, 
siis läksid tööle laste-
sõime?

Tahtsin kas õmmelda 
või tegelda lastega. Las-
tesõimes töötasin natu-
ke rohkem kui aasta. Ku-
na mul oli selline isa, kes ei 
lubanud mul kodust kuhu-
gi kaugemale õppima min-
na, siis läksin tööle siinses-
se õmblusvabrikusse. Valli 
Tätte võttis mind enda käe 
alla õpilaseks. Tegin Tar-
tus ka eksamid ära ja nad 
arvasid, et mul ikka selleks 
annet on. Tänavu sügisel 
oleks mul saanud kolm-
kümmend aastat indivi-
duaalõmblejana töötamist. 
Mulle meeldis pulmaklei-
te teha, nikerdada rüüsike-
si... Aga kui oled noor õmb-
leja, kes sulle siis ikka sel-
list tööd usaldab.

Kas oled mõne õmb-
lustöö ära ka surki-
nud?

Ptüi-ptüi, ma ei mäleta 
küll, et keegi oleks öelnud, 
et vot ma ei ole sellega ra-
hul. Sellist asja ma tõesti ei 
mäleta. Õmblejal peab ole-
ma püsivust. Kui sul läheb 
nässu, harutad üles, teed 
uuesti, lõikad ümber...

Praegu vist ei ole 
õmblemisel enam sü-
gavat mõtet, kõike on 
poestki saada?

Ma lähen ka vahel ker-
gemat vastupanuteed. Kui 
lapsed tahavad midagi saa-
da, siis ikka ütlen, et lähme 
vaatame poodi või turule... 
Kui ei saa parajat, siis em-
me on ju alati olemas, kes 
teeb täpselt parajaks.

Kelleks sa lapsena 
saada tahtsid?

Ikka õmblejaks. Mul oli 
kaks nukku, õmblesin neile 
kõik riided aluspesust kuni 
mantliteni juba siis, kui ma 
veel kooliski ei käinud. Üh-
tegi masinat mul ei olnud, 
ainult niit ja nõel. Keskmi-
ne õde oli vahepeal nii ka-
de, et minu nukul on nii 
palju riideid.

Kui õmblusvabrikus olid 
keerulised ajad ja haka-
ti inimesi koondama, siis 
hakkasin vaikselt kohta ot-
sima. Trehvaski nii, et las-
tekodus pandi mu soov 
kõrva taha ja kutsuti vest-
lusele. Ja kui mulle helis-
tati ja öeldi, et ma nagu 
kõlban sinna, hõikasin te-
lefoni: Juhuuu!! Mul oli 

Mulle lapsed meeldivad

nii hea meel, et sain oma-
le töökoha, mis mulle tões-
ti meeldib. Mu süda on ra-
hul, et mul selline töökoht 
on. Mulle lapsed meeldi-
vad, ma ei saa sinna mida-
gi teha.

Millal sa endas näit-
leja avastasid?

Evald Aavik juhendas 
koolis näiteringi, olin siis 
kusagil 6.-7. klassis. Män-
gisime Kadri-Kasuema. 
Aga see jäi väga lühiajali-
seks, sest Evald Aavikul tu-
li üks väga tõsine haigus ja 
ta läks koolist ära ja ei ol-
nud kedagi, kes teda asen-
daks. Aastaid hiljem tuli 
Elvasse Kai Kuuspalu, kes 
hakkas tegema täiskasva-
nute näiteringi. Hirm oli 
küll, et kes teab, kui ande-
kad tegijad sinna kõik kok-
ku tulevad, aga tahtmine 
oli nii suur, et läksin ka. 
Kui Kai läks ära, siis kuu-
lutas Sinilind jälle, et näi-
teringi tuleb juhendama 
Raivo Adlas. Ja ennäe, jäl-
le tulid kõik need inimesed 
uuesti kokku, kes Kai ajal 
olid. Tuumik on jäänud tä-
naseni.

Sulle on ikka sattu-
nud need rollid, mil-
lesse oled nagu loo-
dud?

Mul on hea meel, et ma 
olen saanud mängida iga-
suguseid rolle. Olen män-
ginud perenaist, neljaküm-
nendates aastates vanatüd-
rukut, lesbist politseinik, 
hipist ja joodikust vana-
ema ning Vabrikutüdruku-
tes oli mul selline venelan-
na karakter.

Viimase rolli puhul 
tekkis küsimus, et kas 
sa pole mingitpidi ise 
ka venelane?

Kui Rannus oli harras-
tusteatrite ülevaatus, siis 
žürii liige Astrit Hallik tuli 
minu juurde ja ütles, et ta-
hab kuulda, milline minu 
päris hääl on. Ta käis seda 
tükki ka Elvas vaatamas ja 
temale jäi ka mulje, et ma 
olen nagu venelanna. Ran-
nus sain ma selle rolli eest 
parima karakternäitleja 
preemia.

Kuidas lapsed sinu 
näitemängutegemisse 
suhtuvad?

Hästi suhtuvad. Mu noo-
remale tütrele alguses küll 
nagu ei meeldinud, et ju-
mal küll, minu ema ja nüüd 
teeb seal mingit komejanti. 
Aga kui tema sõbrannad 
trehvasid meile sel ajal, kui 
panime etendusele minnes 
juba kodus kostüüme selga 
ja olid vaimustunud, et is-
sand kui tore ema sul on, 
et teeb selliseid asju, siis oli 
tütar pärast seda minu üle 
kohe uhke.

Kas sinu tütar Mairi, 
kellest on vahepeal 
saanud päris profes-
sionaalne näitleja, sat-
tus Roosadesse prilli-
desse mängima juhus-
likult?

Tookord oli Roosadesse 
prillidesse vaja kedagi mi-
nu tütart mängima. Ütle-
sin, et mis sa arvad sellest, 
et meil oleks vaja... Tema, 
et noh, ma võin ju proovi-
da... Ja nii ta tuli. Raivo 
Adlas soovitas ka, et min-
gu näitlejaks õppima, et 
on annet. Ja siis sõitsime-
gi ükskord Viljandisse kat-
setele...

Millega veel tege-
led?

Käin aeroobikatrennis, 
juba aastakümneid. Pärast 
esimese lapse sündi läksin 
Aino Randveri juurde ae-
roobikatrenni. Aino oli mu 
õpetaja ka koolis, kui käi-
sin iluvõimlemas. Mulle 
meeldib, ma tahan ennast 
liigutada. Sel aastal käisin 
esimest korda kanuumat-
kal. Oi, kuidas mulle meel-
dis!

Kuidas sa sünnipäe-
va pead?

Õemees on mul ka Sea 
aastal ja Neitsi tähtkujus 
sündinud nagu minagi ja 
peame enamasti sünnipäe-
vi siin koos. Neil seal Tal-
linnas korteris pole ju mi-
dagi teha. Siin aja või üks-
teist mööda õue taga – 
mõtle kui vahva! Ruumi on 
palju ja koos on meil õud-
selt lõbus, meil pole selli-
seid norutajaid...

ELVA POSTIPOISS
239, 27.08.1999

 Soodne suvi laskis 
AS-il Hüdroehitus 
teha kvaliteetset tööd 
paisjärve taastamisel. 
Linnavalitsus taotles 
lisaraha truubi hädava-
jalikuks remondiks.

 Volikogu liige Enn 
Possul: “Linnavalit-
susel tuleks esmajär-
jekorras ajada asju, 
et linna faktilised ja 
administratiivsed piirid 
langeksid kokku. Aga 
väga palju sõltub ka 
käärdilastest ja teistest 
“vallaelanikest”, elva-
lastest endist.

 Abeli Ärikeskuse 
kauplustes küsiti ühe 
kilo arbuusi eest 3.90 
ja banaani eest 9.90 
krooni.
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JUUBILAR Kodulembene Mare Jõgi

Mare koduaias kuivas ära üks pirnipuu. Nüüd ripub 
allesjäänud oksal kiik, millel istub naerusuine muhe 
mehike, mille Andres Rattasepp Marele puust meister-
das. Foto: Sirje Veldi

5. septembril Elva 
kultuurikeskuses 
toimuval maagia-
päeval esinevad loo-
dususundilistel tee-
madel oma ala tun-
tud tegijad, kohal 
on ka kaardimoor 
ja trikimeister. Maa-
ema Laadal kaubel-
dakse loodus- ja ter-
visetoodetega.

Milvi Kapaun

Maagiapäeva peakor-
raldaja, kultuurikesku-
se Sinilind huvihariduse 
spetsialisti Garmen Valli-
kivi sõnul otsustas ta kol-
me aasta eest Maa ja Rah-
va Peo nimetuse all alus-
tatud loodus- ja tervise-
teemalise ürituse tradit-
siooni jätkata.

“Kuna seekord on esi-
nejad inimesed, kes on 
võimelised tahtega muut-
ma asju ja olukordi, mõtle-
sime, et õigem oleks nime-
tada see maagiapäevaks,” 
rääkis Vallikivi. “Arvan, 
et inimestele peaks sellel 
teemal rohkem teavet ja-
gama, et hakkaksid roh-
kem iseenesega tegelema 
ja enda ümber lahtiste sil-
madega vaatama. Alati ei 
tule abi otsida meditsii-
nist, vaid vaadata iseen-
dasse.”

Maagiapäev avatakse 
kell pool kümme hommi-
kul kultuurikeskuse ees. 
Alates kella kümnest toi-
muvad kultuurikeskuse 
saalis erinevatel teemadel 
kuus loengut. Loengusaa-
li paketi hind on augus-
tikuu lõpuni eelmüügist 
100 ning kohapeal 125 
krooni.

Alustab trikimeister 
Jürgen Veber humoorika, 
tempoka, publikut kaa-
sava etendusega. Must-
kunstniku uhiuues esine-
miskavas teevad kaasa ka 
loomad. Tund hiljem as-
tub üles telesaatest “Sel-
geltnägijate tuleproov” 

tuntud šamaan Inge.
Keskpäeval seletab 

psühhiaater ja numero-
loog Milvi Koplus, mida 
ütleb inimese kohta kä-
si. Psühholoogihariduse-
ga tervisenõustaja dok-
tor Hannes, pärisnime-
ga Taaniel Saks, räägib 
tervislikust hingamisest. 
Bioenergeetilise massaa-
ži ja Hiina taimeterven-
duse imede maailma viib 
huvilised Leia Haljasorg. 
Maailma tugevaima ravi-
toimega loodusliku kivi-
mi šungiidi mõjust ja pü-
ramiidiravist räägib pend-
limees Arved Lõoke. Fua-
jees saab tutvuda šama-
nist-nõustaja Tiit Terase 
kirjatöödega. Samas rek-
laamib oma kirjapandut 
tuntud armukunsti pro-
pageerija, bioenergee-
tik ja kirjanik Ingvar Lu-
haäär. Tartu reikimeister 
ja psühhoanalüütik Tõnu 
Aru tutvustab oma mee-
todeid ja vastavat kirjan-
dust.

Peegelsaalis on hinge-
tuba, kus koos kunstnik 
Margus Rumpiga saab val-
mistada endale päris oma 
hingemandala. Kaartidelt 
ennustab Liina Võhma.

Nii on maja maagiat ot-
sast-otsani täis, tegevust 
jagub ka maja ümber. Ter-
vislikud ostud saab te-
ha Maaema looduslaadal, 
mille toob Elvasse tuntud 
Maaema Messide korral-
daja Helve Laksberg. Tu-
rul kaubeldakse ka kä-
sitöö ja rahvapillidega. 
Oma kokakunsti pärleid 
pakub Kungla talu köök. 
Nagu laadal tavaks, kõlab 
ka rahvamuusika. Kannelt 
mängib Ilmar Tiideberg, 
esinevad Elva rahvamuu-
sikaansambel Marjuli-
se, duo Margoliina Unt ja 
Andres Sapar, viiuldaja 
Ingrid Jõgi.

Maagiapäeva lõpetab 
stuudio Artmod müstiline 
tuleetendus Sinilinnu ees. 
Päeva juhib Raimo Aas.

Salateaduste saladused Elvas
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22.-23. augustil 
Haanjas toimunud 
Eesti lahtistel meist-
rivõistlustel laske-
jooksus sai Elva suu-
saklubi kolmikvõidu, 
noortest tulid kahe-
kordseks meistriks 
Peeter Kompus ja 
Kristel Viigipuu.

Milvi Kapaun

Kahel võistluspäeval sel-
gitati Eesti meistrid indivi-
duaal- ja ühisstardist las-
kejooksudes. Individuaal-
distantsil tuli Eesti meist-
riks Kauri Kõiv. Kolmik-
võidu Elva suusaklubile 
tõid Karel Viigipuu ja Ro-

land Lessing. Kauri Kõiv te-
gi neljas tiirus kokku kolm 
möödalasku. Viigipuu ek-
sis viiel ja Lessing seitsmel 
korral. Indrek Tobreluts 
ei tabanud märki üheksal 
korral ning lõpetas neljan-
da kohaga. Siim Ala oli 10.

Jälitussõidus tuli meist-
riks tiirudes kolme mööda-
lasuga konkurentidest täp-
seim Roland Lessing. Lask-
mises kuuel korral eksinud 
Daniil Steptšenko lõpe-
tas võitjast 14 sekundit hil-
jem. Kolmandana finišee-
rinud Kauri Kõiv sõitis tii-
rudes samuti kuus trahvi, 
kaotus teisele kohale oli 19 
sekundit. Karel Viigipuu oli 
neljas, Priit Viks viies. Ind-

rek Tobreluts ühisstardiga 
võistlusel ei osalenud.

Naistest võitis indivi-
duaaldistantsil meistritiit-
li Sirli Hanni Kadri Lehtla 
ees. Ühisstardist laskejook-
sus oli parim Eveli Saue, 
Kadri Lehtla sai taas hõbe-
medali.

Noortest laskesuusata-
jatest oli M13 klassis mõ-
lemal päeval parim El-
va suusaklubis laskesuusa-
treeninguid alles selle aas-
ta alguses alustanud Peeter 
Kompus. Neidudest tuli ka-
hekordseks Eesti meistriks 
Kristel Viigipuu.

M15 vanuseklassis oli 
Kaius Loos esimesel päe-
val 13., ühisstardiga jook-

sus 11.
M17 klassis võitis Kalev 

Ermits individuaaldistant-
sil hõbemedali, ühisstardi-
ga võistlusel oli ta 4. Ver-
ner Lessing oli mõlemal 
alal 11. M19 klassis esime-
sel päeval 5. kohal lõpeta-
nud Heigo Lepik tegi teisel 
päeval hea võistluse ning 
võitis hõbemedali.

N21 vanuseklassis sai 
Karmen Alnek mõlemal 
päeval hõbemedali. Har-
rastajatest oli parim Airi 
Alnek. Meesharrastajatest 
võitis individuaalvõistluse 
Kaspar Songissepp, ühis-
stardist oli ta 6. Kalmer 
Kilvits oli mõlemal päeval 
7.

Elva-Peedu kergliik-
lusteel toimunud rullui-
susarja Elva Rull korral-
das Elva spordiliit teist 
aastat järjest. Osalejaid 
oli kuues võistlusklassis 
kokku 23. Et koondarves-
tuses tulemus kirja saa-
da, tuli võistlejal osale-
da vähemalt kahel etapil. 
Meestest võitis esikoha 
kõigil neljal etapil kiirei-
mat sõitu teinud Rainer 
Tobreluts 80 punktiga, 
teine oli 74 punktiga Hei-
ki Mäesalu. Kolmanda 
koha sai kahe etapiga 30 
punkti kogunud Marek 
Pihlak. Ainsa naisvõist-
lejana kõigil neljal etapil 
osalenud Heidi Punnar 
kogus 80 punkti.

15-16 aastastest rull-

uisutajatest oli parim Kai 
Mölder 60 punktiga. Ri-
ho Sülla oli 13-14 aas-
taste seas 60 punktiga 
esimene. 12 aastastest 
võistlejatest oli parim 40 
punkti kogunud Marian-
ne Järv, teine oli Johanna 
Hendrikson 34 punkti-
ga. Rulluisusarja noorim 
osaleja, 2000. aastal sün-
dinud Eliise Hendrikson 
kogus kahel etapil kokku 
40 punkti ning oli Mihkel 
Undi (3 etappi, 60 punk-
ti) järel teine.

Kõikide vanuseklassi-
de kolme paremat auta-
sustati karikatega. Võist-
lussarja toetas Elva linna-
valitsus. 

EPP

Elva Rull 2009 võitjad

Kõiv ja Lessing Eesti 
meistrid laskejooksus

Eelmisel nädalavahe-
tusel toimus Kiviõli mo-
tokompleksis Motofesti-
val. Teist aastat järjest toi-
munud külgkorviga kros-
sitsiklite maailmameistri-
võistluste etapil olid võist-
lustules ka quadracerid. 
Külgkorvide sõidu võit-
sid vennad Janis ja Lau-
ris Daiders Lätist, kellele 
see oli esimene MM etapi-
võit. Järgnesid Hendrickx 
/ Smeunix ja Hendrickx 
/ Liepins. Quadracerite 
sõidus käis esikoha pea-
le võitlus tänavuse Eesti 
meistri Meelis Jürgenso-
ni ja eelmise aasta meistri 

Helari Järve vahel. Esime-
ses sõidus suutis Jürgen-
son konkurenti edestada, 
kuid teises sõidus taandus 
ta rehvi purunemise tõttu 
kolmandaks, võidu võttis 
Järv. Vaatamata ebaõn-
nestunud startidele võist-
lust esikümne lõpus alus-
tanud Kait Kompus suu-
tis esimese sõidu lõpetada 
neljandal ning teise sõidu 
teisel kohal. Kahe sõidu 
kokkuvõttes tuli võitjaks 
Helari Järv Meelis Jür-
gensoni ees. Kait Kompus 
võitis tugevas konkurent-
sis tubli kolmanda koha.

Kaido Kompus

Kompus Kiviõlis kolmas

Sellel aastal täitus spor-
diklubi Do Elva osakon-
nal viisteist tegevusaastat. 
Sensei Andres Põhjala alga-
tusel loodud treeninggrup-
pidest on nüüdseks välja 
kasvanud üks populaarse-
maid noorte spordialasid 
Elva linnas. Elvast on sir-
gunud Eesti meister judos 
Martin Järveoja, kes jät-
kab aktiivset sportlasekar-
jääri ja õpinguid Tallinnas. 
Samuti paljukordsed Ees-
ti noorte meistrivõistlus-
te medaliomanikud Henri 
Ariva ja Tevol Tamm. Vii-
mane osales tänavusuvel 
edukalt kadettide Euroo-
pa meistrivõistlustel, kus 
saavutas üheksanda koha. 
Suur rõõm on tõdeda, et 
tublisid noori sportlasi sir-
gub üha juurde. Väga suur 
panus selles on oma las-
te käekäigust ja pidevast 
arengust huvitatud tuge-
val lastevanemate aktiivil. 
Tänu heale koostööle Elva 
linnavalitsusega on aasta-
tega paranenud Elva judo-
kate treeningutingimused. 
Iga aasta jaanuaris oleme 

läbi viinud rohkearvulise 
osavõtjatega Elva judotur-
niiri ja loodetavasti saab 
see teoks ka 2010. aastal. 
Suviti võtavad Elva judo-
kad aktiivselt osa Võrus 
Meegomäe Lahingukoolis 
toimuvatest judopäevadest, 
mis lisaks rohkele spordi-
tegemisele annab väike-
se ülevaate ka sõdurielust. 
Sellel suvel oli seal võima-
lus treenida koos Eesti ju-
dokoondisega.

Sügisest alustame Elvas 
kolme treeninggrupiga. Lõ-
busa judo treeningutele on 
oodatud kõik lapsed ala-
tes kuuendast eluaastast. 
Treening annab igakülg-
se kehalise ettevalmistuse 
ja tutvustab judo algtead-
misi. Samuti jätkavad tree-
ninggrupid, kus pööratak-
se tähelepanu judotehni-
kale ja spetsiaalsele ette-
valmistusele judovõistlus-
teks, aga seda juba vasta-
valt soovile.

Evelin Pihlak, 
treener

Judo juubelihooaeg

20. augustil toimunud 
Võru IV Rattaralli põ-
hidistantsi 95 km võitis 
Jaan Kirsipuu. Teine oli 
U23 vanuseklassis esiko-
ha saanud Martin Kuk-
rus. TÜASK sõitjatest oli 
M-Eliit klassis Rainer 
Põvvat 5. (üldarvestuses 
15. koht) ja Martin Sööt 

19. (38.).
Naistest oli Maarja 

Kuuskvere N-Eliit klassi 
arvestuses kolmas (117.).

Henry Rebane võitis 
N/M16 vanuseklassidele 
toimunud matkadistant-
si. Tüdrukutest oli kii-
reim Sirje Lepik. 

EPP

Tulemusi Võru rattarallilt

Tervisespordikeskuse 
tervisesarja Väge Täis IV 
etapil tuli loodusest väge 
ammutama üle 150 ini-
mese. Liiguti jalgratastel, 
joosti, tehti kepi- ja kä-
rukõndi. Tuldi perekon-
niti, kus koos vähemalt 
kolm põlvkonda. Noorim 
osavõtja oli 12 päevane 
Mirtel Sikk ja vanim 77 
aastane Aime Mets. Eel-
mise etapi Õnneseene las-
teaia eeskuju nakatas ka 
Murumuna kollektiivi, 
kes suure perena välja tu-
lid. Kõige sportlikum par-
tei oli kahtlemata Refor-
mierakond, kes innustas 
ka linnavalitsuse rahvast 
kaasa lööma.

Rajale jäetud väge aitas 
taastada tädi Tiiu roheline 
supp ja muud tema talu 

mahetooted, mis seekord 
eriliselt hästi maitsesid ja 
kiirelt laualt kadusid. Ja-
nukustutusabi tuli A. Le 
Coqilt. Selle etapi loosiau-
hindadega saime võitjate-
le rõõmu valmistada tänu 
Est Kinnisvarale ja tema 
juhatajale Eva Kamsile. 
Õnn naeratas seekord 
Marianne Menningule, 
Aime Metsale, Eve 
Lemberile, Raimo Mark-
vardile, Pirgit Treierile, 
Sten Suigussaarele, Kai-
do Pastarusele, Anni-
ka Hõlpusele, Margit 
Mooritsale ja Evelin Jür-
gensonile.

Sarja viimane etapp on 
kavas 7. oktoobril kell 16, 
kus põhialaks saab olema 
orienteerumine.

Karl Kontor

Vägi on nõutud

Eesti lahtistel meistrivõistlustel laskejooksus M13 vanuseklassi parim Peeter Kompus alustas laskesuusatreenin-
gute ja võistlemisega selle aasta alguses. Foto: erakogu
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Taas asuvad haridust 
omandama nii suured kui 
väikesed koolijütsid. Ko-
hustuslikus korras asutak-
se tarkust taga nõudma põ-
hikoolis või gümnaasiu-
mis, vabatahtlikud otsivad 
lisa huvikoolist. Ja õigesti 
teevad, sest huviharidus on 
lisaväärtus kogu eluks. Hu-
viharidus on kui hobi, mil-
lega tegelemine annab lap-

sele täiendavaid teadmi-
si, oskusi, kogemusi. Need 
võivad tulevikus kasuks 
tulla erialavalikul. Palju-
del on hobist saanud tule-
vane amet.

Elva HKK Sinilind pa-
kub käesoleval õppeaastal 
nii traditsioonilisi kui uusi 
ja põnevaid võimalusi. En-
diselt alustavad laste lau-
luring, laulustuudio, mu-

dilasring Lepatriinu, bee-
bikool, RN tantsustuudio, 
kodundus- ja kombeõpe-
tus, kitarriõpetus, taime-
seade, süntesaatoriõpe. 

Kunstiringi hakkab uute 
ideede ja tegudega värs-
kendama Viljandi Kultuu-
rikolledži tudeng Gerda 
Sirdla. Valmistatakse liht-
satest vahenditest kaunist 
kunsti ja tarbeesemeid. 

Õpitakse tundma erine-
vaid tehnikaid, arendatak-
se kunstimeelt ja mõtte-
tööd. Valmistatakse ise pa-
berit, liimiriiet, vormitak-
se kipsriiet ja painutatakse 
traati. Lisaks ka maalitak-
se ja joonistatakse. Ühesõ-
naga on ringi märgusõnaks 
“meisterlikkus”.

Animatsiooniringi ees-
märgiks on tutvustada 
noortele animatsiooni (ehk 
multifilmi) tegemise põ-
hinippe ja võtteid ning lõ-
puks ühiselt valmistada 
kuni 10 minutiline animat-
sioon. Esimestel tundidel 
vaatame palju nii joonista-
tud, nukkudega kui ka ini-
mestega animeeritud fil-
me. Samal ajal selgitatakse 
ka animatsiooni füüsikat ja 
liikumisefektide põhitõde-
sid. Olles lähemalt tutvu-
nud multifilmi telgitaguse-
ga, hakkame ise katsetama 
erinevaid animatsioonivõt-
teid. Kui erinevad tehnikad 
on läbi proovitud ja selgeks 
õpitud, valime ühiselt mõ-
ne teksti, mille põhjal koos 
oma lühifilm teha (mõni 
lühijutt, muinasjutt, anek-
doot vms). Kõike seda põ-
nevat hakkab juhendama 
Eneli Luts.

Triin Normann naaseb 
laulustuudiosse, sedapuh-
ku õpetajaks. 

Elektroonikaringi ees-
märgiks on tekitada noor-
tes huvi tehnika, sh iga-
päevase elektroonika vas-
tu ning pakkuda neile põ-
nevat vabaajasisustust. 
Õpilased omandavad alg-
teadmisi elektroonikast 
nii teoorias kui praktikas. 
Õpitakse lugema skeeme, 
tundma elektroonikakom-
ponente ja jootma detaile. 
Tutvutakse andurite töö ja 
kontrollerite programmee-
rimisega. Huviringis osa-
leja saab ehitada erinevaid 
seadmeid, näiteks helivõi-
mendeid, vilkuvaid LED 
tulesid, roboteid, signaali-
edastajaid jpm. Elektroo-
nikahuvilisi õpetab Veiko 
Lille.

Tegevust alustab noorte 
pärimusmuusikaansambel. 
Oodatud on muusikahuvi-
lised noored, kellel on väi-
ke pillimänguoskus, kuid 
suur enesetäiendamissoov 
ja tahe tundma õppida pä-
rimusmuusikat. Ansamb-
lit juhendab rahvamuusik 
Marju Varblane.

Huvikooli õppima asu-
miseks on vajalik tulla ko-
hale ning täita huviringi 
astumise avaldus. Jooks-
valt tuleb tasuda igakuine 
õppemaks, mis sõltub hu-
viringist ja kordade arvust 
nädalas. Nii lihtne see on-
gi, et kevadel kaasa saada 
huvikooli lõputunnistus. 
Lisainfo: http://sinilind.el-
va.ee. Jälgige reklaami!

31. augustil kell 12 an-
takse kooliaasta alguse 
avalöök noortekeskuses 
(Jaani 7), kus saab tutvu-
da huviringidega ning juba 
registreerudagi. Kell 18 as-
tuvad Sinilinnus üles Elva 
ja Ülenurme noortebändid, 
muusikaplaate keerutavad 
tantsuks Sauga ANK-i noo-
red diskorid.

Meeldivaid valikuid 
uueks õppeaastaks.

Garmen Vallikivi, 
Elva HKK Sinilind 

huvihariduse spetsialist

Kasumetsa küttekontor müüb 
küttepuid kojutoomisega. Tel. 
734 9800, 529 2305

Müüa lõhutud küttepuud koju-
toomisega. 510 4498

Müüa lõhutud küttepuud (30-50 
cm) ja küttepuud 3m. Vedu tasu-
ta. 525 1588

Müüa küttepuid (kask, lepp) ko-
jutoomisega. 5353 0668

Müüa kasutatud rehve ja velge-
sid. 5346 2990

Valge diisel. 513 2927

Müüa pikad küttepinnud. 5399 
9140

Elva Hinnapommis Heldur Jõgi-
oja eluromaan Lootuste varjud, 
laulikud 100 ja 170 seltskonna-
laulu ning helikandjad soodus-
hinnaga. Ilmumas on Kaika Lai-
nest Vangani 4. raamat + DVD

Müüa sise- ja välisvoodrilau-
da. Hööveldatud puitmater-
jal. Hööveldus- ja saekaatri-
teenus. Ehituslik saematerjal 
Annikorus.  Tel. 5664  1191, 
info@balticloghouses.ee

Ostan isiklikku kollektsiooni 
portselanist loomafiguure (näi-
teks Lomonossovi ja Polonne 
tehastelt). Tel 5656 6155

Baltic Roof Service teostab ka-
tuse- ja fassaaditöid. 5562 0678 
www.brs.ee

Plaatimis- ja santehnilised tööd, 
saunade ehitus. Vanast vanni-
toast uus! 5399 1106

Garaažide, kuuride, grillmajade 
ehitus. Korterite renoveerimine. 
5555 8041

Tänavakivide paigaldus, haljas-
tus. 5399 1106

OÜ Nikpo teeb katlamajade, küt-
tesüsteemide, maaküttesüstee-
mide ja santehnilisi töid. Garantii. 
506 8509

Ehitus- ja remonttööd. 5353 6160

Aedade ja terrasside ehitus. 
5675 3918

Starterite, generaatorite remont. 
Hüdrovoolikud ja tarvikud. 529 
1979; 730 3607

Elektri- ja nõrkvoolutööd, san-
tehnilised tööd, muru niitmine. 
www.mano.ee. Tel. 520 8970

Pottsepatööd. 5348 0240

Kasumetsa küttekontor võtab 
tööle kohusetundliku puuladuja. 
529 6706

Müüa kinnistud Tartumaa, Nõo 
alevik, Männiku 1-3; 5-14 Hind al. 
25eek/m². Info tel.  5345 6498

Üürile anda 1toaline ahik. kor-
ter. 5554 4548

Üürile anda kort 2t. 5556 4040

Üürile anda 2-toal. korter Kesk 
tn. Hind 2300.- 502 6439

Soovime üürida 2-toalist korte-
rit Elvas. 5349 6995

Mugavustega korter Tartus 
müüa või vahetada, variandid. 
Tel. 735 6025

Kui tellitud ajaleht Elva Postipoiss laupäeval postkastis ei 
ole, andke sellest toimetusele teada tel. 730 9899 (E-N) 

või e-mail: epoiss@kodu.ee

Meie kaastunne 
Kajale lähedastega

ARTUR KÜTTMANNI
surma puhul.

Evi, Imbi, Liisi, Irma

Las küünlavalgus 
mälestusi paitab
ja vaikselt kaotusvalu 
leevendada aitab...

AKSEL VIKAT

Mälestame sõbralikku 
majanaabrit. 

Siiras kaastunne Astridile 
ja laste peredele.

Majanaabrid Liivi, Kaie, Viiu, 
Aili, Ester ja perekond Loid

Sügav kaastunne 
Ehale 
venna

OLEV JAANIMETSA
kaotuse puhul.

Elva haigla I osakond

ELIN-MIRJAM ROOS
Mälestame endist töökaaslast.

Südamlik kaastunne 
Saimale ja lähedastele.
Pilvi, Viivi, Linda, Asta

Avaldame kaastunnet 
Saimale ja 

teistele lähedastele
ELIN-MIRJAM ROOSI

lahkumise puhul.

Naabripered Aimre, Ruus, 
Korts, Soonberg

Siiras kaastunne 
Kaja Partsile 

isa
ARTUR KÜTTMANNI

surma puhul.

Naisrahvatantsurühm Helbe

Uus õppeaasta algab ka huvikoolis



29. august 2009

2.-13. september

VÄIKESE TAKSI 
PÄEVAD

ELVA KAUBANDUSKESKUSES ja ARBIMÄEL

NÄDALALÕPUPAKKUMISED kuni 30. august
Viinamari hele I klass (Itaalia) 22.90   17.90
Kodune hakkliha 400g (Rakvere LK) 28.90  kg/57.25 22.90
Jäätisetort Pidupäeva 2L 99.90  l/33.95 67.90
Jahutatud, roogitud lõhe kg 89.90   69.90

31. augustini

KODU&TEHNIKA
DIIVANID, DIIVANILAUAD

ELEKTRI- JA GAASIPLIIDID

Säästukaardiga -15%

Müügil rohkem kui 200 
soodushinnaga toodet!


